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Verder aanwezig:  
 
H. Baas (gedeputeerde) 
J.H. Bats (gedeputeerde) 
mevrouw A. Haarsma (gedeputeerde) 
mevrouw T. Klip-Martin (gedeputeerde) 
R.W. Munniksma (gedeputeerde) 
 
Met kennisgeving afwezig:  
 
A. Kerstholt (VVD) 
T.S. Medemblik (ChristenUnie) 
H.P.K.M. Looman (gedeputeerde)  
 
A. Opening 
 
De VOORZITTER: Ik open deze bijzondere vergadering van provinciale staten (14.02 uur) en heet u 
allen van harte welkom.  
Ik zal verder vanaf het spreekgestoelte het woord voeren. 
 
B.  Herdenking Commissaris van de Koningin/voorzitter van provinciale staten, de heer  
 A.L. ter Beek 
 
De VOORZITTER: Het is een bijzondere vergadering en het is een bijzondere week geweest.  
Dit is de vergadering waarin we het voor het eerst zonder onze commissaris van de Koningin moeten 
stellen, de commissaris van de Koningin die altijd streng maar ook op humorvolle wijze de vergaderin-
gen van de staten wist voor te zitten.  
We gaan hem vanmiddag in deze statenzaal herdenken.  
Toen ik op 25 juni jl. werd benoemd als de nieuwe vicevoorzitter van deze staten, kon ik natuurlijk niet 
vermoeden dat dat een van de laatste momenten zou zijn waarop ik met Relus ter Beek achter de tafel 
zou zitten. Het is heel bijzonder geweest om hem in die periode toch nog mee te hebben mogen maken, 
maar er is natuurlijk tegelijkertijd sprake van een groot verlies voor ons allen.  
Ik mis heel erg dat ik, nu ik niet langer naast hem kan zitten, niet meer de ervaring en de kracht die hij 
had, mee kan nemen en daarvan kan leren.  
Ik zal zometeen het woord geven aan het statenlid dat het langst zitting heeft in deze staten. Hij kan uit 
een meer persoonlijke ervaring over de heer Ter Beek spreken, maar ik wil toch ook nog enkele per-
soonlijke opmerkingen maken over hoe ik de heer Ter Beek heb leren kennen.  
Ik heb maar een paar keer met hem mogen praten, ik heb maar een paar keer met hem in zijn kamer 
mogen zitten - ik zag de beelden weer op de herdenkingsbijeenkomst van zaterdag – en ik werd getrof-
fen door de woorden van hem over "mien wichies", want toen voelde ik mij ineens "zien jong".  
De gesprekken met hem waren zo bijzonder omdat daaruit bleek hoeveel ervaring hij mee kon geven.  
Nogmaals, ik heb maar een paar keer kort met hem mogen praten, maar het viel mij daarbij wel op dat 
hij er steeds op hamerde dat je moest lezen, moest voorbereiden, maar vooral veel moest lezen over de 
geschiedenis. Dat heeft hij mij de afgelopen periode wel driemaal verteld. Nu lees ik sowieso al veel, 
maar dat ik over de geschiedenis moet lezen, zal ik mij extra ter harte nemen.  
Natuurlijk heeft hij mij ook wel tips gegeven over het voorzitten en daar ben ik hem dankbaar voor. Ik zal 
die tips niet onthullen, die blijven onder ons, en die waren bedoeld om leiding te kunnen geven aan een 
zaal vol mensen, maar ik stel het heel erg op prijs dat hij nog de moeite heeft genomen om die kennis in 
elk geval nog met mij te delen.  
Er is nog iets persoonlijks, dat ik nooit met hem heb kunnen delen, maar dat ik nu toch wil noemen - en 
ik kijk nu Henk van de Boer even aan.  
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In de laatste vergadering voor de vakantie – ik neem aan dat de staten zich dat nog herinneren, want 
volgens mij vonden velen dat een bijzonder moment – sprak Henk hem aan op niet alleen zijn commis-
saris van de Koningin-zijn, maar ook op zijn minister van defensie-schap; de afgelopen dagen is dit punt 
al meer naar voren gekomen.  
Henk sprak hem aan op het feit dat de commissaris als minister van defensie de aandacht wist te vesti-
gen op de veteranen, die wij in ons land toch ook in groten getale hebben, en die zonder de tussen-
komst van de heer Ter Beek nooit die aandacht zouden hebben gekregen die zij verdienen. Persoonlijk 
had ik graag met hem willen delen, dat in mijn leven ook twee dingen samenkomen. Ik ben hem per-
soonlijk dankbaar voor het afschaffen van de dienstplicht, waardoor ik niet meer heb gehoeven, maar ik 
ben hem ook heel erg dankbaar voor de aandacht die hij als persoon maar ook als minister van defensie 
heeft gehad voor de gevolgen van de politiek voor de veteranen. Ook in mijn familie is het nodige voor-
gevallen bij de inzet in oorlogssituaties; daarbij is de hoogste prijs betaald en dat is altijd met moeite 
verwerkt en daarbij was er altijd veel rancune in de richting van de staat, in de zin van dat er geen aan-
dacht voor was. Als minister van defensie heeft de heer Ter Beek dit punt opgepakt en neergezet en ik 
weet dat ook mijn familie daarom veel respect voor hem had.  
Toen ik zaterdag de beelden zag dat hij in Screbrenica rondliep, heb ik die voor mijzelf als volgt samen-
gevat: voor mij was hij een politicus, een bestuurder, die niet alleen stond voor de beslissingen die op 
een gegeven moment genomen moesten worden – hij nam die beslissingen met volle overtuiging en 
met zijn volle gewicht – maar was hij ook iemand die de aandacht wist te vestigen op de gevolgen van 
die beslissingen en daarvoor ook stond. Hij was iemand die de gevolgen niet alleen wist te accepteren 
vanuit de overheid, het rijk, waarvoor hij werkte, maar ook op individueel niveau.  
Nogmaals, ik herinner maar weer aan de beelden van hem in Screbrenica, die lieten zien hoe individu-
eel hij bij de mensen betrokken was.  
Ik vat het zo samen: staan voor je beslissingen, maar ook staan voor de gevolgen van je beslissingen, 
ook op individueel niveau en daar niet voor weglopen.  
Die les neem ik van hem mee en ik hoop dat alle politici die in deze zaal aanwezig zijn, dit ook doen. 
Ik geef nu het woord aan Arend Wendt, het langst zittende statenlid.  
 
De heer WENDT: Geachte aanwezigen. Het leven van ieder mens zit vol vragen. Ook nu weer. Waar-
om? Waarom zo snel en waarom deze man op deze leeftijd? Als christen begrijp ik er ook niets van.  
Worstelen doen we allemaal met het eind van het leven, dat bleek ook zaterdag uit de toespraken op de 
herdenkingsbijeenkomst van onze commissaris van de Koningin. We mogen echter weten dat elk leven 
zin heeft in de ogen van de schepper. 
Relus ter Beek is ons ontvallen, hij, die nog zo graag en zoveel voor de mensen om hem heen had kun-
nen en willen betekenen.  
Natuurlijk, in de oudheid wist Prediker het ook al wel: er is een tijd om te baren en een tijd om te sterven, 
een tijd om te huilen en een tijd om te lachen. En wat hebben we gelachen met onze voorzitter Relus ter 
Beek, in deze zaal, in de wandelgangen, op zijn kamer en ook tijdens de statenexcursies.  
En welk voordeel heeft de mens van alles wat hij met zijn gezwoeg tot stand brengt? Geen mens kan in 
de toekomst kijken en dat is maar goed ook, maar het leidt wel tot vele vragen.  
Op deze aarde zullen we altijd met raadsels blijven leven, maar dat ontslaat ons niet van de plicht het 
goede te zoeken voor onze medemensen en medeschepselen, voor het kwetsbare op te komen, met 
name in onze goede jaren totdat de jaren komen waarin we weinig vreugde vinden, aldus Prediker.  
Ieder moet dit doen vanuit zijn eigen visie, maar daarbij wel datgene wat de ander beoogt, respecteren.  
Dat alles deed ook Relus ter Beek.  
Bach schreef muziek over het korte leven hier op aarde.  
"Ach wie flüchtig, ach wie nichtig 
Ist der Menschen Leben! 
Wie ein Nebel bald entstehet 
Und auch wieder bald vergehet, 
So ist unser Leben, sehet!" 
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(muziek: cantate van J.S. Bach.)  
 
Het was op 8 februari 1995 dat ik voor het eerst deze statenzaal betrad. Ik wilde met het oog op de 
campagne voor de statenverkiezingen van een maand later toch weten waar en hoe de staten verga-
derden. Van het waar was ik onder de indruk, maar van het hoe schrok ik enigszins. Veel leden van GS 
en PS hadden hun gezicht verborgen achter de krant die zij aan het lezen waren, terwijl anderen met 
elkaar de discussie aangingen.  
Ik was vast niet de enige die schrok. Ook de nieuwe voorzitter Relus ter Beek moet zijn geschrokken. 
Het was zijn eerste reguliere statenvergadering. Achter de schermen heeft hij die rare gewoonte van de 
staten snel weten te beëindigen, want ik ben dit verschijnsel niet meer in die mate tegengekomen.  
In stilte, dat was kenmerkend voor Relus. Hij hoefde zich niet bij alle onderwerpen zo nodig in het open-
baar te profileren, maar zijn mening deed er wel toe! Even een gesprekje achter gesloten deuren of in 
de wandelgangen, maar niet langer dan strikt noodzakelijk. Zo heeft hij ook ongetwijfeld zijn netwerken 
kunnen inschakelen bij statenexcursies naar bijvoorbeeld het Duits-Nederlandse leger in Münster, naar 
de Brusselse burelen, restauranten en cafés, Brussel, waar hij ons vorig jaar nog vol jolijt door de 
straatjes loodste, en naar de stad Deventer. Maar dit alles in stilte.  
In 1995 kwamen wij als nieuwe partij en als kleinste fractie in de staten. Nooit, maar dan ook nooit heb 
ik gemerkt dat Relus ons als kleine fractie van de Reformatorisch Politieke Federatie (RPF) geen plaats 
gunde in de staten. Integendeel, hij was er als een soort van mentor om mij te begeleiden: via oogcon-
tact, een schouderklopje of een enkel briefje liet hij blijken je te steunen. Ook in het seniorenoverleg in 
die jaren, het overleg met de fractievoorzitters, en in het Georganiseerd Overleg met de vakbonden 
werden de kleine fracties voluit serieus genomen. Geregeld hadden de vijf kleine oppositiefracties, 
GroenLinks, AOV/OU55+, OPD, GPV en RPF, die samen 8 van de 51 zetels bezetten – dat waren nog 
eens andere tijden – overleg met de voorzitter. Hij praatte ons in het monistisch stelsel dan bij over  
zaken die het college aan het behandelen was. Ook daarbij gold weer: niet te lang maar wel inhoudsvol 
en serieus. Je kreeg niet altijd je zin, werd echter wel serieus genomen en kwam altijd wijzer uit de bij-
eenkomsten met Relus. 
Hij liet zijn waardering voor mensen die iets bijzonders gepresteerd hadden altijd op de een of andere 
wijze blijken, maar opnieuw: in stilte.  
Je moest echter – volkomen terecht – niet aankomen met vragen over sprekersvolgorde, spreektijd of 
politiek onbenullige zaken die vaak zeurderig van aard zijn, niet in het overleg achter gesloten deuren, 
maar ook niet in de openbare vergaderingen van de staten op woensdag.  
Om 9.00 uur in de ochtend beginnend, was er in zijn ogen geen enkele reden om die vergaderingen tot 
in de avond te laten voortduren. De woensdagavond is er immers voor de sport? Feyenoord en het  
Nederlands elftal speelden flitsende wedstrijden, die het waard waren ze met eigen ogen te bezien. Er is 
meer dan politiek en als je politiek echt op hoofdlijnen bedrijft dan ben je ook op tijd klaar.  
Bij de staten ontstond wel de nodige opwinding toen de KNVB in de jaren negentig een nieuwe voorzit-
ter nodig had en de naam van Relus in de wandelgangen veelvuldig genoemd werd. Dat kon toch niet 
waar zijn? Nog maar net commissaris in Drenthe en dan al zo’n veeleisende baan in Zeist ernaast? Het 
was echter wel logisch dat Zeist een dergelijke topbestuurder met zoveel netwerken aan zich wilde bin-
den.  
Het Noorden als geheel was in zijn ogen van belang. Vol vuur en enthousiasme trok hij steeds weer met 
andere bestuurders op naar Den Haag om de gelden veilig te stellen. Dat was zijn passie: de relatieve 
achterstand die wij hier hadden zien om te buigen. Mooi dat hij ook resultaten daarvan heeft mogen 
aanschouwen.  
Ook later, in de periode 2005 tot 2007 toen we als Agendacommissie van het SNN met onze voorzitter 
Relus vergaderden, viel weer op dat hij een hekel had aan lang vergaderen. Geen woord te veel graag 
want er is meer te doen, dat adagium hanteerde hij ook tijdens de echte vergaderingen van het SNN.  
We zeggen geen dingen dubbel, houden ons bij het onderwerp en gaan niet over op details, dat waren 
zijn uitgangspunten bij alle vergaderingen. De staten hebben het hem wat dat betreft niet altijd gemak-
kelijk gemaakt.  
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Er is meer dan politiek en besturen en dat vond Relus vooral in de sport. Of men nu als professional, 
amateur of gehandicapte sporter door het leven ging, voor ieder was er volop aandacht. Dat bracht hem 
ook zo dicht bij de mensen in de provincie. Ondanks zijn hoge officiële functie was hij mens onder de 
mensen, Drent onder de Drenten.  
Dat viel mij ook weer op bij het bericht van zijn sterven: iedereen kende hem van naam en van gezicht. 
Ik ben ervan overtuigd dat geen andere commissaris van de Koningin daaraan kon tippen.  
In Relus verliezen we dan ook de beste ambassadeur van Drenthe, die wij ons maar kunnen indenken. 
Hij wist als geen ander de burgers te benaderen, te betrekken en te enthousiasmeren met zijn glimlach, 
zijn schouderklop, zijn praatje en zijn handzwaai.  
De provincie, dat was Relus. Dat blijkt ook uit de volgende anekdote. Drie weken geleden moest mijn 
zoon op zijn nieuwe hbo-opleiding in Zwolle vertellen waar hij woonde. Het antwoord was: "In  
Hoogeveen". "O", zei zijn docent afkomstig uit Arnhem: "In Drenthe. Dan ken je Relus ter Beek dus ook 
wel".  
Een dergelijke uitspraak typeert de ons te vroeg ontvallen commissaris en voorzitter van onze staten. 
Het was ook zijn deelname aan kennisspelletjes op televisie, die bij het Nederlandse volk diepe indruk 
zal hebben achtergelaten. Zijn fabelachtig sterke optreden bij Twee voor Twaalf eind jaren negentig en 
later bij Tien voor Taal hebben eenieder versteld doen staan van zijn enorme feitenkennis en fotogra-
fisch geheugen. Je hoorde Relus er echter niet over. In stilte verrichtte hij ook zijn hobby.  
Als voorzitter kennen we hem als onpartijdig man, al kon hij er ook goed mee leven dat bij een hem 
onwelgevallige visie of uitspraak de desbetreffende politicus door zijn collega-politici de oren goed wer-
den gewassen. Extra streng leek Relus wel naar zijn eigen partijgenoten toe, zeker als het ging om pro-
cedures. Hij leek zich dan wel te schamen voor zoveel dom gedrag binnen een o zo verstandige partij. 
Zijn kennis en toepassing van de juiste procedures in de politieke arena heeft menig statenlid op zijn of 
haar schreden doen terugkeren.  
Af en toe werd een deel van de portefeuille van Relus ter Beek in de staten of in de Statencommissie 
BFE behandeld. Dan merkte je hoe bevlogen hij was, of het nu ging om de veiligheid of om het jaarver-
slag van de commissaris van de Koningin. Aan zijn jasje trekkend, zijn broek optrekkend en zijn armen 
naar de staten toe uitstrekkend probeerde hij ons te overtuigen van zijn visie en zijn verhaal.  
In mijn herinnering ging de eerste reis van Relus als commissaris van de Koningin naar de Verenigde 
Staten, voor een bezoek aan Holland in Michigan. Het was een bezoek aan de nazaten van de afge-
scheidenen, die in de jaren na 1834 naar Amerika vluchtten uit Nederland en ook uit Drenthe vanwege 
de moeilijkheden die zij hier ondervonden bij de uitoefening van hun godsdienst. Het deed mij goed dat 
er ook voor die groep, mijn zogeheten broers en zussen in het geloof, vanuit onze provincie zoveel aan-
dacht was.  
De laatste reis van Relus ging naar Spanje om daar de start van de Vuelta 2008 bij te wonen. Dat zal 
nog lang in onze herinnering blijven. Wat dat betreft zal de geest van Relus ter Beek het komende jaar 
in onze gedachten en bij onze besluitvorming nog volop aanwezig zijn. Hij heeft ons iets moois meege-
geven en wij zijn het aan hem verplicht er daadwerkelijk ook iets moois van te maken.  
Bijna aan het eind van mijn bijdrage wil ik ter ere van het werk van Relus ter Beek twee minuten Spaan-
se gitaarmuziek laten horen, een allegro moderato van Fernando Sor. Bij het horen hiervan zien wij met 
enig inbeeldingsvermogen de passie van de danseres op de fiets op het logo van de Vuelta 2009, of de 
ontsnapping van Robert Gesink in zijn jacht op de gouden trui.  
In ieder geval wil ik met deze muziek Relus bedanken voor de passie en creativiteit die hij in zijn werk 
voor de Drent en voor de provincie Drenthe heeft gelegd.  
 
(Gitaarmuziek van Fernando Sor.)  
 
Onze voorzitter Relus ter Beek, wat zullen we hem missen. Allereerst natuurlijk het gezin Ter Beek, dat 
zo plotseling zonder man, vader en opa verder moet met het leven. Wij wensen hun alle kracht om hier 
op een goede manier mee om te leren gaan.  
Maar ook wij hebben een lege plaats in ons midden. Het zal nooit meer zijn zoals het was in onze ver-
gaderzaal.  
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Laten wij ons houden aan de missie die Relus iedere keer weer meegaf bij ons aantreden als statenlid: 
"Maak er wat moois van".  
Ik wens ons allen daarbij veel sterkte en Gods zegen.  
 
De VOORZITTER: Dan geef ik nu het woord aan de heer Veenstra, fractievoorzitter van de PvdA.  
 
De heer VEENSTRA: Afscheid van onze commissaris. 
Ik ben vereerd om vandaag namens alle fracties en alle fractievoorzitters nog een paar woorden te  
mogen wijden aan het overlijden van onze commissaris en onze voorzitter.  
De afgelopen anderhalve week en zeker ook daarnet zijn er mooie woorden gesproken over Relus ter 
Beek. Terecht. Het was een bijzondere man met een bijzondere staat van dienst.  
Vooral de herdenkingsdienst van afgelopen zaterdag was waardig, oprecht en treffend.  
Ook vanaf deze plaats gaan onze gedachten en ons medeleven in eerste instantie uit naar zijn vrouw, 
kinderen en kleinkinderen. 
Vandaag staan wij in onze statenzaal stil bij het overlijden van onze voorzitter. Het is bijna niet voor te 
stellen dat hij hier nooit meer binnen zal lopen en nooit meer op zijn vaste plek plaatsneemt.  
Als hij binnen kwam dan kwam er ook iemand binnen. Aan de geluiden en het geroezemoes om je heen 
wist je precies dat de voorzitter de zaal had betreden.  
Zijn stijl van voorzitten was uniek en hoorde bij hem. Met velen in deze zaal had hij wel een bijzonder 
gesprek gevoerd of een bijzondere band.  
Een aantal jaren geleden kwam in de kring van fractievoorzitters zijn herbenoeming voor zes jaar aan de 
orde. Dat was geen enkel probleem, integendeel, en opvallend was hoe goed hij zich had voorbereid op 
het gesprek en gaandeweg het gesprek het overleg ging voorzitten.  
Er werd afgesproken om tussentijds, dus binnen de nieuwe periode van zes jaar, een soort van evalua-
tie te houden of een voortgangsgesprek te voeren met de commissaris van de Koningin. Het is er nooit 
van gekomen, en het was er waarschijnlijk ook nooit van gekomen. Niemand, die het daar nog ooit over 
heeft gehad en waarom zou je een gesprek om een gesprek voeren?  
Relus ter Beek heeft veel, heel veel voor Drenthe betekend. Zaterdag is dat uitvoerig naar voren geko-
men en een diepe buiging was op zijn plaats.  
Het zou vandaag een heel lange vergadering worden als wij alle wapenfeiten op een rij gingen zetten. 
Op veel van wat Relus heeft betekend, kan Drenthe nog decennia lang bouwen.  
Onze voorzitter heeft ook pal gestaan voor de rol en positie van de provincie in het bestuurlijk bestel. 
Ook dat moeten wij nooit vergeten.  
Vanaf vandaag moeten de staten het zonder hun voorzitter doen. Dat valt niet mee. 
We hadden in hem een kritische maar ook opbouwende volger. Hij stond boven de partijen maar ook 
tussen de partijen en hij verdedigde te allen tijde, zeker in het openbaar, het belang van provinciale sta-
ten. Maar binnenskamers heeft hij menigmaal op ons gemopperd en eigenlijk weten we ook wel waar-
om.  
Zichtbaar zijn als statenleden, hoofdlijnen pakken, meer politiek en strategie in plaats van details, de 
inhoud centraal stellen, efficiënter vergaderen et cetera, et cetera. Laten wij ons dit in de toekomst alle-
maal ter harte nemen.  
Geachte voorzitter, u bent er niet meer, maar wij kunnen nog jaren vooruit met uw wijze woorden en 
daden, zeker in deze zaal.  
In Drenthe en in deze statenzaal is het allemaal wat anders en vooral wat saaier geworden sinds vorige 
week maandag.  
 
De VOORZITTER: Dan geef ik nu het woord aan mevrouw Haarsma, die namens het college zal spre-
ken.  
 
Mevrouw HAARSMA: Relus ter Beek, Drent in hart en nieren, ongewone Drent, erudiete Drent, wereld-
burger, stille kracht, groot strateeg, coach, sportfanaticus, brombeer, aaibaar politiek dier.  
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Relus ter Beek, commissaris van de Koningin, voorzitter van de Drentse staten, voorzitter van het  
college van gedeputeerde staten.  
Zaterdag namen wij in een indrukwekkende bijeenkomst afscheid. Delen van nog niet geschreven  
memoires klonken door de ruimte. Bekende en onbekende feiten, een enorme staat van dienst, ook 
voor Drenthe. 
Voor ons als college is de situatie nog steeds onwezenlijk. De realiteit van zijn afwezigheid dringt lang-
zaam maar zeker tot iedereen door. En nu beginnen we pas echt de leegte te voelen die hij achterlaat 
als voorzitter van ons college en als voorzitter van provinciale staten.  
Het laat zich wat mij betreft het beste uitdrukken in de woorden van socioloog Joop Goudsbloem, die hij 
afgelopen augustus bezigde in een interview met NRCHandelsblad. "Ik noem het het onvoorstelbare dat 
onvermijdelijk is en het onvermijdelijke dat onvoorstelbaar is." 
Het denken over de positie en de invloed van Relus ter Beek op de Drentse politiek is bij mij pas begon-
nen en gaat gewoon door. Het zit dieper dan de meesten denken en veronderstellen.  
Onze denker, strateeg en stille kracht is als fenomeen niet meer aanwezig, maar ons college kan er nog 
geruime tijd op teren.  
Ik hoop dat die inspiratie ook nog geruime tijd in de staten blijft hangen als een soort van voortlevend 
monument, uit respect voor een unieke Drent, maar ook om Drenthe de komende decennia nog beter te 
profileren.  
 
De VOORZITTER: Ik verzoek u allen met mij te gaan staan en onze voorzitter de heer Ter Beek op pas-
sende wijze te gedenken.  
 
(De vergadering neemt enige tijd stilte in acht.)  
 
Ik stel voor dat wij nu in de ontvangstzaal samen een kop koffie gaan drinken.  
Ik schors daarom de vergadering. 
 
(Schorsing van 14.35 tot 14.55 uur.)  
 
De VOORZITTER: Ik heropen de vergadering.  
 
C. Mededelingen 
 
De VOORZITTER: Ik wil beginnen met een hartelijk welkom aan de heer Wijbenga. Ik ben blij hem weer 
in ons midden te zien.  
Er zijn berichten van verhindering tot het bijwonen van deze vergadering binnengekomen van de heren 
Kerstholt en Medemblik.  
 
D.  Ingekomen stukken  
 
De VOORZITTER: Ik stel de staten voor de ingekomen stukken A.1, A.2 en B.1 conform de voorgestel-
de behandeling af te doen.  
 
Daartoe wordt besloten.  
 
E. Vaststelling van de agenda  
 
De VOORZITTER: Van de zijde van de staten zijn geen voorstellen ingediend ter aanvulling van de 
agenda. Ik constateer dan ook dat de agenda conform het ontwerp is vastgesteld.  
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F. Vaststelling verslagen van de vergaderingen van 4 juni en van 25 en 26 juni 2008  
 
De verslagen worden conform het ontwerp vastgesteld.  
 
G. Voorstellen  
 
1. Het voorstel van gedeputeerde staten van 19 juni 2008, kenmerk 24/6.2/2008006849, Wijziging 

Subsidieregeling agrarisch natuurbeheer Drenthe en Subsidieregeling natuurbeheer Drenthe  
 
(Statenstuk 2008-340) 
 
met het op dit punt betrekking hebbende verslag van de vergadering van de Statencommissie  
Omgevingsbeleid van 10 september 2008. 
 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluiten de staten overeenkomstig het voorstel 
van het college.  
 
2. Het voorstel van het Presidium van 5 augustus 2008, kenmerk 35/SG/2008009301, Vaststelling 

fractievergoedingen 2007  
 
(Statenstuk 2008-341) 
 
met het op dit punt betrekking hebbende verslag van de vergadering van de Statencommissie Bestuur, 
Financiën en Economie van 24 september 2008. 
 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluiten de staten overeenkomstig het voorstel 
van het Presidium. 
 
3. Het voorstel van gedeputeerde staten van 27 augustus 2008, kenmerk 35/4.2/2008010026, 

Definitieve begroting uitbreiding Drents Museum  
 
(Statenstuk 2008-343)  
 
4. Het voorstel van gedeputeerde staten van 27 augustus 2008, kenmerk 35/4.3/2008010027, 

Definitieve projectbegroting nieuwbouw depot Drents Museum  
 
(Statenstuk 2008-344)  
 
met het op deze punten betrekking hebbende verslag van de vergadering van de Statencommissie  
Bestuur, Financiën en Economie van 24 september 2008. 
 
5. Het voorstel van gedeputeerde staten van 27 augustus 2008, kenmerk 35/5.3/2008009868, 

Onderwijskansenplan Drenthe 2008-2011  
 
(Statenstuk 2008-345) 
 
met het op dit punt betrekking hebbende verslag van de vergadering van de Statencommissie Cultuur 
en Welzijn van 17 september 2008. 
 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluiten de staten telkens overeenkomstig het 
voorstel van het college.  
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H. Sluiting  
 
De VOORZITTER: Dan rest mij nog het overgaan tot de sluiting van de vergadering.  
Ik dank u voor uw aanwezigheid en ik sluit de vergadering.  
 
(De vergadering wordt om 14.59 uur gesloten.)  
 
 
Vastgesteld in de vergadering van provinciale staten van 12 november 2008 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , griffier 
 


